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Starat se o růst dobra 

 
Při četbě evangelia, zvláště toho 
Matoušova, se stále vracíme                 
k podobenstvím. Proč hovoří Ježíš         
v podobenstvích, když je nakonec – 
aspoň u některých – nakonec sám 
přinucen dodávat výklad? Dvě delší 
podobenství (celkem ze sedmi 
Matoušových) čteme po sobě během 
letních nedělí i s Ježíšovým výkladem. 
Po podobenství o rozsévači následuje 
podobenství o dobrém semeni a 
plevelu, které v sobě skrývá tajemství 
dobra a zla. Zdálo by se, že přirovnání 
k setbě, k hořčičnému zrnu, ke kvasu 
a nakonec k plevelu, který dusí růst 
dobrého semena, jsou Ježíšovým 
posluchačům natolik známá a 
samotným Ježíšem vybraná právě 
kvůli tomu, aby nepotřebovala další 
výklad. 
Potřeba výkladu zde však není proto, 
že by nebylo jasné, že plevel znamená  

 
 
 
zlo a dobré semeno dobro. Jen Ježíš 
však dokáže vidět v hlubší 
perspektivě to, co se ukáže až časem. 
„Dobré semeno jsou synové 
království, plevel jsou synové Zlého. 
Nepřítel, který ho zasel, je ďábel. Žeň 
je skonání věku, ženci jsou andělé.“ 
Ježíšovi posluchači potřebovali výklad 
právě kvůli tomu, že Ježíš je před tím 
sám vybídl k lásce k nepřátelům           
s odůvodněním, že nebeský Otec 
dává svému slunci svítit na zlé i dobré 
a déšť posílá na spravedlivé i 
nespravedlivé (Mt 5, 45). 
Mohlo se tedy zdát, že Ježíš jaksi 
ignoruje zlo nebo až naivně věří v 
možnost proměnění zla v dobro. Ve 
svém podobenství o dobrém semeni 
a plevelu však ukazuje, že dobře ví, co 
je zlo, kdo ho působí a že nakonec 
bude vytrženo i s kořenem a spáleno 
v ohni. A že ti, kdo si jej definitivně 
zvolili, se nezbaví trápení, které 
zasluhují: „Tam bude pláč a skřípění 
zubů.“ 
Trpělivost, ke které nás Ježíš vybízí při 
pohledu na růst plevele vedle 
krásných a plodných rostlin, není tedy 
odůvodněná tolerancí zla jako 
takového, ale potřebou nechat růst 
dobré semeno všude, kde je to jen 



možné, a zlo vymýtit až tehdy, když 
se ukáže jako vytrvalé a definitivní. 
Čekat až do žní ovšem neznamená 
nerozlišovat dobro a zlo, ani to, že si 
máme dát ruce za hlavu a jen se 
dívat, kolik plevele přehluší růst 
dobrých semen. 
Řídit se podle Ježíšových slov s sebou 
nese důvěru, že On je skutečným 
původcem dobra a Pánem, který 
dokáže zvítězit nad zlem. A také – a z 
toho bychom si mohli určitě vzít 
ponaučení – že zlo je třeba rozlišovat, 
ale daleko více než o jeho úplné 
vymýcení je třeba se starat o růst 
dobra. A tak když čekáme na žně, 
prosíme jak za vytrvalý déšť, tak o to, 
aby Pán sklizně poslal ochotné 
dělníky. A těmi se určitě můžeme stát 
i my.                               www.katyd.cz  
 
 
 

Moje malé cíle  
Dokončení 

 

Zda to zvládnu, o tom rozhoduje 
moje mysl 
Umím se přemoci, umím se zapřít, 
nesmí mi chybět nasazení. Tahle 
cesta si vyžádá úsilí a dřinu, ale 
nesmím být hluchá ani ke svému tělu 
a překračovat své zdravotní limity. To 
si sama sobě neustále připomínám. 
Ano, jsem totiž schopná na to 
v nadšení z cesty zapomenout. 
Ovšem mé nadšení začínají postupně 
střídat pocity únavy a vyčerpání. 

Nejednou v průběhu dne zažívám 
krizi. Nohy bolí, batoh tlačí a cesta 
ubíhá pomalu. 
Při těchhle prvních drobných krizích si 
uvědomuji čím dál více, že jsem to 
především já a moje mysl, kdo 
rozhoduje o tom, jestli to dám. Je to o 
touze, odhodlání i víře, že to mohu 
zvládnout. Nic v životě, co skutečně 
stojí za to, snadné není, a není to 
zadarmo.  Uvědomuji si jedno: tím, že 
jsem udělala první kroky tímto 
směrem, tím jsem vystoupila ze své 
komfortní zóny. Natvrdo, razantně a 
plná odhodlání. Bylo to náročné, 
někdy to i bolelo, ale jedině posun 
mimo naši komfortní zónu nám 
umožňuje růst. A tato cesta, ať už ji 
dokončím, nebo ne, mě toho určitě 
ještě hodně naučí.  
Život není o tom, kolik kilometrů 
ujdu, ale JAK je ujdu. 
Život je cesta a já jsem poutník. Každý 
z nás je celoživotním poutníkem. 
Cesta ale není o tom, kolik kilometrů 
a jakou rychlostí ujdu, ale především 
o tom, JAK je ujdu a zda dojdu do cíle 
nebo se po cestě ztratím. 
Cesta je o tom, jak zvládnut to 
příjemné i nepříjemné současně - a 
co si z toho můžu odnést. To náročné 
mě posílí a umožní mi další kroky        
k růstu. To krásné, co na cestě 
prožiju, to ve mně zůstane navždy. 
 
(www.vira.cz, převzato z knihy: Eva 
Čerešňáková, Úlet civilizované holky: 
moje cesta do Santiaga) 

http://www.katyd.cz/
http://www.vira.cz/


Informace z farnosti: 
Dovolená 

Otec Jan bude v týdnu od 16.-22.7. mimo 
farnost, pokud budete něco naléhavě 
potřebovat obraťte se na jáhna Michala, 
tel: 603 211 805. Méně naléhavé 
záležitosti směřujte na 
rkf.trutnov@dihk.cz. Děkujeme za 
pochopení. 
 

Apoštolát modlitby 

Na červenec 2023 
 

Úmysl papeže: 
Za prohloubení života z eucharistie 
Modleme se, aby katolíci postavili do 
středu svého života slavení eucharistie, 
které hluboce proměňuje lidské vztahy a 
otevírá je setkání s Bohem i bližními. 
 

„Klanět se znamená setkávat se s Ježíšem 
bez seznamu požadavků, ale s jediným 
přáním, totiž přebývat s ním. Znamená to 
objevit, že radost a pokoj rostou chválou 
a díkůvzdáním. Když se klaníme, 
umožňujeme Ježíši, aby nás uzdravil 
a změnil. Adorací dáváme Pánu možnost, 
aby nás svojí láskou proměnil, osvítil naše 
temnoty, dal nám sílu ve slabosti a odvahu 
ve zkouškách. Klanět se znamená jít 
k podstatě. Je to cesta k tomu, abychom se 
podrobili doslova detoxikaci od spousty 
zbytečností a závislostí, jež umrtvují srdce 
a ohlupují mysl. Osvojujeme si klanění, 
když se odmítáme klanět tomu, čemu se 
klanět nemáme: bůžku peněz, konzumu, 
rozkoše, úspěchu a svému já povýšenému 
na bůžka. Klanět se znamená umenšit se 
před tváří Nejvyššího, abychom před ním 

objevili, že život je veliký nikoli jměním, 
nýbrž milováním. Klanění je opětovný 
objev, že jsme bratři a sestry tváří v tvář 
mysteriu lásky, jež přemáhá každý odstup; 
je to čerpání dobra u pramene a nalezení 
odvahy sbližovat se s druhými v blízkém 
Bohu. Klanět se znamená umět mlčet před 
božským Slovem, abychom se naučili říkat 
slova, která nezraňují, nýbrž těší.“ (papež 

František) 
 

Národní úmysl:  
Za manžele 
Modleme se za manžele, aby společně 

strávený čas dovolených a prázdnin 

prohloubil jejich vzájemnou úctu a 

věrnost. 
 

Potřebujeme odpočinek, změnu, zábavu, 
abychom načerpali potřebné síly a doplnili 
ty stránky naší osobnosti, které 
jednostranná práce nechává ladem. Doba 
a druh odpočinku závisí na činnosti 
jednotlivce, jeho síle i okolnostech. Zdá se 
to snadné, ale ve skutečnosti i odpočívat je 
velké umění. Mnoho lidí se vrací 
z dovolené unavenější než z práce. Máme 
si vybírat takové záliby, aby posílily tělesné 
zdraví, obohacovaly naše vzdělání, 
utužovaly rodinné a přátelské vztahy, 
prohlubovaly náš náboženský život. Pro 
manžele, jak zkušenost učí, se může stát 
dovolená časem nových pokušení. Zvláště 
na dovolené se musí mít na pozoru „před 
přehnanou starostí o osobní prostor 
autonomie a odpočinek, což vede 
k prožívání vlastního životního poslání jako 
pouhého přívěsku, který jako by nebyl 
součástí vlastní identity“ (papež František). 

tel:603
mailto:rkf.trutnov@dihk.cz
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